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Statutární město Brno
MČ Brno-Bosonohy

Bosonožské nám. 1, 642 00 Brno
tel.č.: 547 422 711 | e-mail: podatelna@bosonohy.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 9 Zastupitelstva městské části
konané dne 9. 11. 2023 v sále zastupitelstva od 18:30 hod.

Originál zápisu je k nahlédnutí na úřadu městské části.

Doba jednání: 18:30 -20:35
Přítomno: Martin Černý, Ing. arch. Arnošt Čoupek, Mgr. Klára Jirkovská, Mgr. Petr

Juráček, Ing. Karel Kaláb, Markéta Langerová Blaháková, Miroslav Meloun,
Ivan Nečas, Martin Rozmarin, Mgr. Ivona Špačková, Ing. Alena Vališová, Jiří
Výplach, Ing. Alois Mitrenga, Ing. Pavel Kilian

Omluveni: Miloslav Dočekal
Neomluveni:
Předsedající: Martin Černý
Zapisovatel*: Mgr. Kateřina Nivnická, DiS.
Ověřovatelé zápisu: Jiří Výplach, Miroslav Meloun

*Předsedající v souladu s jednacím řádem městské části určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Organizační náležitosti

Na začátku zasedání zastupitelstva přítomno 14 členů ZMČ Brno-Bosonohy.

Omluven Miloslav Dočekal.

Předsedající přivítal přítomné na jednání zastupitelstva. 

Žádné námitky k zápisu ze zasedání zastupitelstva ze dne 25.10.2023.

Předsedající navrhuje jako zapisovatelku referentku Mgr. Kateřinu Nivnickou.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje jako zapisovatelku Mgr. Kateřinu Nivnickou.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1/9 bylo schváleno.

Z řad členů zastupitelstva byl jako ověřovatel zápisu ze zasedání navržen zastupitel Jiří Výplach.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje  ověřovatele zápisu z jednání zastupitelstva pana
Jiřího Výplacha. 

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0
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Usnesení č. 2/9 bylo schváleno.

Z řad členů zastupitelstva byl jako ověřovatel zápisu ze zasedání navržen zastupitel pan Miroslav Meloun. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje ověřovatele zápisu z jednání zastupitelstva pana
Miroslava Melouna. 

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3/9 bylo schváleno.

2. Programu 9. zasedání zastupitelstva městské části

Výzva od starosty,  zda někdo navrhuje doplnění navrženého programu zasedání zastupitelstva. Nikdo nic
nenavrhuje. Starosta navrhuje doplnit navržený program o tyto body:

1. Dotazy občanů

2. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody, které mohou být uplatněny vůči MČ z titulu, že
ze strany MČ údajně došlo k neudržování schodiště z ulice Vrchní a nechalo jej zaniknout.

3. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené nesprávným úředním postupem.

4. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené při prodeji nemovitosti („pozemek pod
schody“).

5. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené porušením legitimního očekávání.

6. Stanovisko ZMČ ke zpřístupnění podkladů k výstavbě schodiště.

7. Dispozice s majetkem města – pronájem části pozemku p.č. 87/9 v k.ú. Bosonohy.

8. Dispozice s majetkem města – pronájem části pozemku p.č. 87/9 v k.ú. Bosonoh.

9. Stanovisko ZMČ k návrhu smíru v soudním sporu 19 C 24/2020. 

10. Statut města Brna

Tyto body navrhuje předřadit programu uvedeném ve Svolání zasedání ze dne 1.11.2023 a body uvedené
ve Svolání  zasedání  navrhuje číselně posunout.  Bod č.  2 programu uvedený ve Svolání  zasedání  ze dne
1.11.2023 navrhuje navíc doplnit o rozpočtové opatření č. 25/2023.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje program 9. zasedání zastupitelstva městské části
v tomto znění: 

1. Dotazy občanů.

2. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody, které mohou být uplatněny vůči MČ z titulu, že
ze strany MČ údajně došlo k neudržování schodiště z ulice Vrchní a nechalo jej zaniknout.

3. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené nesprávným úředním postupem.

4. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené při prodeji nemovitosti („pozemek pod
schody“).

5. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené porušením legitimního očekávání.
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6. Dispozice s majetkem města – pronájem části pozemku p.č. 87/9 v k.ú. Bosonohy.

7. Dispozice s majetkem města – pronájem části pozemku p.č. 87/9 v k.ú. Bosonoh.

8. Stanovisko ZMČ k návrhu smíru v soudním sporu 19 C 24/2020.

9. Statut města Brna.

10. Dispozice s majetkem – žádost o odkup části pozemku p. č. 1437.

11. Rozpočtové opatření č. 24/2023 a 25/2023 v rozpočtu MČ Brno-Bosonohy na rok 2023.

12. Harmonogram přípravy rozpočtu MČ Brno-Bosonohy na rok 2024.

13. Aktualizace Směrnice pro poskytování dotací a finančních darů z rozpočtu MČ Brno-Bosonohy.

14. Zrušení výběrového řízení „Správa a údržba IT“.

15. Veřejná zakázka - Externí správa informačních technologií organizace.

16. Bosonožské náměstí – svěření kompetencí veřejné zakázky radě městské části.

17. Audit familyfriendlycommunity.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 4/9 bylo schváleno.

4. Dotazy občanů

Starosty vyzval občany, zda mají nějaké dotazy.

Diskuze:
Dotaz od občana: Proč se na Bosonožském náměstí od kapličky dolů vyměnila slušná zámková dlažba

za dlažební  kostky,  jsou tam díry jak palce,  je  to vysypané kamením, člověk tam
zakopává. Kdo to navrhl, a kdo to schvávil.

Martin Černý: Bosonožské náměstí je pořád ještě staveniště. Promenádní chodník bude ze žulových
kostek, je to součást celého projektu. Žulové kostky jsou trvanlivější než betonová
deska. Musí se to ještě zhutnit, dosypat, srovnat, stále je to ještě staveniště.

Žádné další dotazy od občanů.

5. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody, které mohou být uplatněny vůči MČ z
titulu, že ze strany MČ údajně došlo k neudržování schodiště z ulice Vrchní a nechalo jej zaniknout.

Informace k možnému nároku jsou součástí podkladových materiálů. Stanovisko bylo projednáno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy bere na vědomí tuto informaci a nepověřuje vedení městské
části k činění dalších kroků ve věci.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5/9 bylo schváleno.
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6. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené nesprávným úředním postupem

Nesprávný úřední postup je spatřován v údajném pochybení stavebního úřadu, který při kolaudaci stavby
na  adrese  Vrchní  15  neřešil  absenci  přístupové  cesty.  Informace  k  možnému  nároku  jsou  součástí
podkladových materiálů.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy bere na vědomí tuto informaci a nepověřuje vedení městské
části k činění dalších kroků ve věci.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 1 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 6/9 bylo schváleno.

7. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené při prodeji nemovitosti
(„pozemek pod schody“).

MČ měla přispět  k  tomu,  že zanikla  alternativní  trasa přístupu k nemovitostem Střelických (Vrchní  č.p.
178/15). Informace k možnému nároku jsou součástí podkladových materiálů.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy bere na vědomí tuto informaci a nepověřuje vedení městské
části k činění dalších kroků ve věci.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7/9 bylo schváleno.

8. Stanovisko ZMČ k možnému nároku na náhradu škody způsobené porušením legitimního
očekávání.

Informace k možnému nároku jsou součástí podkladových materiálů.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje ,že v rámci investiční akce – schodiště Vrchní –
nebude nyní podána žádost o vydání stavebního povolení, a to z důvodů: malé využitelnosti veřejností, 
změny  veřejného  zájmu  a   požadavků  občanů  od  roku  2015,  nedostatku  finančních  prostředků,
investičních projektů, které mají větší prioritu. 

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 3 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 8/9 bylo schváleno.

9. Dispozice s majetkem města – pronájem části pozemku p.č. 87/9 v k.ú. Bosonohy.

Návrh pronájmu nově vymezené části pozemku p.č. 87/9, který není předmětem soudního sporu a nezasahuje
do sporné přístupové cesty k domu Vrchní 15, vlastníku nemovitosti Vrchní 15 od 1.12.2023. Tento rozsah je
specifikován v grafickém nákresu, který je součástí  podkladových materiálů. Navrhovaná výše nájemného
ve výši 4,- Kč/m2/rok bylo stanovena dle Ceníku sazeb nájmů a pachtů nemovitostí v majetku města Brna
svěřených MČ Brno-Bosonohy (platného od 01.12.2020).

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městské  části  Brno-Bosonohy  schvaluje  uzavření  nájemní  smlouvy  k  části  pozemku
p.č.  87/9 dle grafické přílohy s Ing. J*** S*** a Ing. R*** S*** od 1.12.2023 za nájemné ve výši  4,-
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 Kč/m2/rok.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 3

Usnesení č. 9/9 bylo schváleno.

10. Dispozice s majetkem města – pronájem části pozemku p.č. 87/9 v k.ú. Bosonoh.

Návrh pronájmu nově vymezené části pozemku p.č. 87/9, který není předmětem soudního sporu a nezasahuje
do sporné přístupové cesty k domu Vrchní 15, vlastníku nemovitosti Vrchní 13 od 1.12.2023. Tento rozsah je
specifikován v grafickém nákresu, který je součástí  podkladových materiálů. Navrhovaná výše nájemného
ve výši 4,- Kč/m2/rok bylo stanoveno dle Ceníku sazeb nájmů a pachtů nemovitostí v majetku města Brna
svěřených MČ Brno-Bosonohy (platného od 01.12.2020).

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městské  části  Brno-Bosonohy  schvaluje  uzavření  nájemní  smlouvy  k  části  pozemku
p.č. 87/9 dle grafické přílohy s M*** C*** od 1.12.2023 za nájemné ve výši 4,- Kč/m2/rok.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 3

Usnesení č. 10/9 bylo schváleno.

11. Stanovisko ZMČ k návrhu smíru v soudním sporu 19 C 24/2020.

Informace k vedenému soudnímu sporu jsou součástí podkladových materiálů.

Diskuze:
Ing. Alois Mitrenga Navrhuji usnesení: Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy nesouhlasí s návrhem

smíru učiněného ze strany žalobce, kdy tento požaduje úhradu 75 % žalované částky
s tím, že náklady právního zastoupení a soudního řízení by každá strana sporu nesla
ze svého.

Martin Černý Chci jen doplnit, že městská část může souhlasit či nesouhlasit s návrhem smíru a
úhradou 75 % žalované částky, nebo může učinit protinávrh a nebo může částku,
kterou  nám  navrhli  uhradit.  Kolega  Mitrenga  navrhuje  nesouhlasit  se  smírem  a
úhradou 75 % žalované částky a pokračovat v soudním sporu. Má někdo nějaký jiný
návrh? Bez návrhu.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy nesouhlasí s návrhem smíru učiněného ze strany žalobce,
kdy tento požaduje úhradu 75 % žalované částky s tím, že náklady právního zastoupení a soudního řízení
by každá strana sporu nesla ze svého.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 1 / Zdrželo se: 2

Usnesení č. 11/9 bylo schváleno.

12. Statut města Brna

Městská část byla požádána o zaslání stanoviska k návrhu obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna
č.  20/2001,  kterou se vydává Statut města Brna.  Návrhem se mění a doplňuje zmíněná obecně závazná
vyhláška.

Navrhované změny souvisí především s novým stavebním zákonem č. 283/2021 Sb., ale též s přijetím zákona
č. 148/2023 Sb., o jednotném enviromentálním stanovisku, dále změnou zákona č. 201/2012 Sb., o ochraně
ovzduší, ve znění pozdějších předpisů apod.



Vytvořeno v aplikaci UZOb. strana 6 / 12

Podrobnější popis je uveden v příloze.

Největší  změnou  je  navrhované  přenesení  působnosti  obecního  stavebního  úřadu  z  městských  částí
na Magistrát města Brna. V důsledku této změny bude stavební úřad hůře dostupný pro místní občany a
úředníci, kteří budou ve stavebním řízení rozhodovat, nebudou mít místní znalost, ani nebudou tak operativní
v případech, kdy je nutné ověřit stav místním šetření.

Diskuze:
Martin Černý Centralizace stavební úřadů byla projednávána na sněmu starostů, proběhlo hlasování,

21 městských částí bylo proti centralizaci, někteří s centralizací souhlasili a někteří
se zdrželi. Za mě jsou centralizované stavební úřady špatně pro občany. Za mě je
důležitá místní znalost a to, že občan nemusí jezdit nikam daleko. Město argumentuje
tím, že Brno má 28 stavebních úřadu, a že existuje 28 výkladů územního plánu. Město
Brno plánuje ukončení pracovních úvazků současných zaměstnanců stavebních úřadů,
případnou kompenzaci jejich odchodného a vyhlášení nového výběrového řízení. Já
navrhuji, aby stavební úřady zůstaly na městských částech.

Ing. Alois Mitrenga Ten argument, že je více, jak dvacet výkladů územního plánu to je někde písemně nebo
to vzešlo z ústní diskuze?

Martin Černý To je z ústní diskuze.
Ing. Alois Mitrenga Tím pádem se viní samo to město, jako nadřízený orgán, že neumí podat jasný výklad

územního plánu.
Martin Černý Ještě  doplním,  že  město  Brno  to  může  udělat  jinak.  Existují  tři  varianty  řešení:

zachování  stávajících  stavebních  úřadů,  částečná  centralizace,  tzn.  snížit  stávající
počet stavebních úřadů z 28 třeba na 12 a úplná centralizace.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy nesouhlasí s předloženým návrhem obecně závazné vyhlášky
statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna
č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek. Důvodem nesouhlasu je
především přenesení působnosti obecního stavebního úřadu z městských částí na Magistrát města Brna,
kdy tato změna přinese horší dostupnost pro občany a riziko absence místní znalosti úředníků.

požaduje změnit návrh obecně závazné vyhlášky tak, aby působnost obecního stavebního úřadu I. stupně
vykonávaly městské části a odvolacím orgánem byl Magistrát města Brna.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 12/9 bylo schváleno.

13. Dispozice s majetkem – žádost o odkup části pozemku p. č. 1437

Rada městské části doporučila na svém 21. zasedání konaném dne 20.09.2023 prodej části pozemku p. č. 1437
v k. ú. Bosonohy.

Pan J*** F***, bytem Práčata 30, Brno-Bosonohy, podal žádost o odkup pozemku p. č. 1437 (v geometrickém
plánu označen jako 1437/2) o výměře 2 m2 v k. ú. Bosonohy.

Odkup předmětného pozemku je ze strany žadatele navrhován za účelem dořešení majetkoprávních vztahů –
na požadované části pozemku stojí část stavby - sklep. Žadatel chce docílit, aby celá jeho stavba stála na jeho
pozemku.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje prodej části pozemku p. č. 1437 (2 m2), ostatní
plocha (v geometrickém plánu označen jako 1437/2), v k. ú. Bosonohy, žadateli panu J*** F***, bytem
Práčata 30, 642 00 Brno.

ukládá kanceláři tajemníka vyznačit toto stanovisko do formuláře dispozice s majetkem.



Vytvořeno v aplikaci UZOb. strana 7 / 12

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 13/9 bylo schváleno.

14. Rozpočtové opatření č. 24/023 a 25/2023 v rozpočtu MČ Brno-Bosonohy na rok 2023

Rozpočtové opatření dle § 16, odst. 3) písm.b)  zákona č.  250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních
rozpočtů, v platném znění.

Na základě usnesení ZMČ Brno-Bosonohy č. 19/1 ze dne 16.11.2022 byla na radu městské části delegována
pravomoc schvalovat  rozpočtová opatření,  která jsou použitím nových,  rozpočtem nepředvídaných příjmů
k úhradě nových, rozpočtem nezajištěných výdajů, a to do výše 250 000 Kč s výjimkou závazných ukazatelů.

Rada městské části doporučila ZMČ schválit navržené rozpočtové opatření na své 24. schůzi konané dne
18.10.2023.

Obsahem  rozpočtového  opatření  je  navýšení  výdajů  na  projekt  obnova  nádrže  u  Panenky  Marie,  a  to
na zajištění inženýrské činnosti dle smlouvy o dílo.

Tímto rozpočtovým opatřením se zvýší objem výdajů rozpočtu a objem financování.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje rozpočtové opatření č. 24/2023 v rozpočtu městské
části Brno-Bosonohy na rok 2023 v objemu + 55 000 Kč na straně kapitálových výdajů v § 2333 - úpravy
drobných vodních toků a zvýšení  financování  v  objemu + 55 000 Kč v položce 8115 -  změna stavu
krátkodobých prostředků na bankovních účtech.

ukládá finančnímu oddělení zapracovat schválené rozpočtové opatření do rozpočtu MČ Brno-Bosonohy
na rok 2023 a zveřejnit v souladu s ustanovením zákona č. 250/2000 Sb., v platném znění.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 14/9 bylo schváleno.

Rozpočtové opatření dle § 16, odst. 3) písm.a)  zákona č.  250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních
rozpočtů, v platném znění.

Na základě usnesení ZMČ Brno-Bosonohy č. 19/1 ze dne 16.11.2022 byla na radu městské části delegována
pravomoc schvalovat  rozpočtová opatření,  která jsou použitím nových,  rozpočtem nepředvídaných příjmů
k úhradě nových, rozpočtem nezajištěných výdajů, a to do výše 250 000 Kč s výjimkou závazných ukazatelů.

Obsahem rozpočtového opatření je navýšení výdajů na platy zaměstnanců – úředníků ÚMČ a pracovníků čety.
Došlo k navýšení pracovníků ÚMČ a naplnění počtu pracovní čety.

Protože jsou platy závazným ukazatelem, veškeré změny náleží schvalovat zastupitelstvu městské části.

Prostředky na platy jsou přesunuty z výdajů na příspěvky obyvatelstvu za připojení na kanalizační řad, které
nebyly využity z důvodu dosud nerealizované kolaudace stavby kanalizačního systému III.  a IV.etapy.

Tímto rozpočtovým opatřením se objem výdajů rozpočtu nemění.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje rozpočtové opatření č. 25/2023 v rozpočtu městské
části Brno-Bosonohy na rok 2023 v objemu + 300 000 Kč na straně výdajů v závazném ukazateli položce
5011-platy v § 6171-činnost místní správy a v objemu – 300 000 Kč v § 2321-odvádění a čištění odpadních
vod a nakládání s kaly.
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ukládá finančnímu oddělení zapracovat schválené rozpočtové opatření do rozpočtu MČ Brno-Bosonohy
na rok 2023 a zveřejnit v souladu s ustanovením zákona č. 250/2000 Sb., v platném znění.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 15/9 bylo schváleno.

15. Harmonogram přípravy rozpočtu MČ Brno-Bosonohy na rok 2024

Na základě Zásad přípravy rozpočtu je předložen ke schválení návrh harmonogramu přípravy rozpočtu na rok
2024.

V harmonogramu je počítáno, že Finanční výbor projedná návrh rozpočtu jedenkrát.

V případě, že samospráva bude chtít jiný postup při schvalování, je třeba předložený návrh upravit.

Rada městské části Brno-Bosonohy doporučila zastupitelstvu schválit harmonogram přípravy rozpočtu na rok
2024 na své 21. schůzi konané dne 20.09.2023.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části  Brno-Bosonohy schvaluje  harmonogram přípravy rozpočtu městské části
Brno-Bosonohy na rok 2024, který je přílohou tohoto bodu jednání.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 16/9 bylo schváleno.

16. Aktualizace Směrnice pro poskytování dotací a finančních darů z rozpočtu MČ Brno-Bosonohy

Městská  část  Brno-Bosonohy má schválenou platnou Směrnici  pro  poskytování  dotací  a  finančních  darů
z rozpočtu městské části Brno-Bosonohy ze dne 24.06.2021.

Předkládaná  aktualizace  jednak  upravuje  subjekty,  které  mohou  žádat  o  dotace  a  také  opravuje  název
odpovědného oddělení úřadu, které má administraci přidělovaných dotací na starosti.

Rada  městské  části  doporučila  ZMČ  schválit  aktualizovanou  směrnici  na  své  25.  schůzi  konané  dne
01.11.2023.

Diskuze:
Martin Černý 3,5 % na dotace se vždy počítalo z veškerých příjmů městské části, tzn. včetně dotací,

které  dostáváme  z  města  Brna.  Je  to  pak  rozdíl  jestli  dotace  a  finanční  dary
poskytujeme z veškerých příjmů nebo pouze z příjmů bez získaných dotací. 3,5 % bude
i po změně směrnice dostatečně velká částka.

Mgr. Petr Juráček Žádá, aby příště pokud se mění nějaká směrnice, tak aby byla zaslána formou revizí,
aby byla vidět stará i nová verze.

Ing. Alois Mitrenga Je to logické, dotace se žádá na něco a nemůžeme obdrženou dotaci ubrat na něco
jiného.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje aktualizovanou Směrnici pro poskytování dotací a
finančních darů z rozpočtu MČ Brno-Bosonohy.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 17/9 bylo schváleno.
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17. Zrušení výběrového řízení „Správa a údržba IT“

MČ Brno-Bosonohy vyhlásila  výběrové řízení  na zakázku "Správa a údržba IT" na základě rozhodnutí  6.
zasedání ZMČ dne 15.06.2023 a schválení veřejné zakázky na 17. schůzi RMČ konané dne 17.07.2023. 

Po  podání  nabídek  bylo  zjištěno,  že  každý  z  účastníků  VŘ přistoupil  zcela  jiným a  odlišným způsobem
k vymezení nabízeného předmětu a ke zpracování nabídkové ceny. Z tohoto důvodu nebylo možné podané
nabídky vzájemně vyhodnotit a rozhodnout o nejvýhodnější nabídce. S ohledem na tuto skutečnost RMČ na své
25. schůzi konané dne 01.11.2023 doporučila ZMČ zrušit toto výběrové řízení.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městské  části  Brno-Bosonohy schvaluje  zrušení  výběrové řízení  na  veřejnou zakázku
"Správa a údržba IT".

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/9 bylo schváleno.

18. Veřejná zakázka - Externí správa informačních technologií organizace

Městská část vyhlásila v červenci letošního roku výběrové řízení na zakázku "Správa a údržba IT".

Po  podání  nabídek  bylo  zjištěno,  že  každý  z  účastníků  VŘ přistoupil  zcela  jiným a  odlišným způsobem
k vymezení nabízeného předmětu a ke zpracování nabídkové ceny. Z tohoto důvodu nebylo možné podané
nabídky vzájemně vyhodnotit  a rozhodnout o nejvýhodnější  nabídce.  S ohledem na tuto skutečnost RMČ
doporučilo ZMČ zrušit toto výběrové řízení.

Na základě této zkušenosti byla zpracována nová zadávací dokumentace k výběrovému řízení na zakázku
"Externí správa informačních technologií organizace" tak, aby podané nabídky byly porovnatelné, součástí
zadávací dokumentace je též návrh smlouvy.

Vzhledem k výši předpokládané hodnoty zakázky musí zadávací dokumentaci schválit zastupitelstvo (v souladu
se směrnicí Pravidla a postupy při zadávání veřejných zakázek financovaných z rozpočtu MČ Brno-Bosonohy).

Rada městské části doporučila ZMČ schválit zadávací dokumentaci na předkládanou zakázku na své 25. schůzi
konané dne 01.11.2023.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy schvaluje zadávací dokumentaci a realizaci výběrového řízení
v uzavřené výzvě na akci „Externí správa informačních technologií organizace“.

svěřuje zcela pravomoci ohledně administrace výběrového řízení včetně rozhodnutí o výběru a následného
uzavření smlouvy na realizaci plnění, popř. zrušení výběrového řízení ve věci veřejné zakázky „Externí
správa informačních technologií organizace“ radě MČ.

jmenuje komisi pro otevírání a hodnocení nabídek ve složení Martin Černý, Ing. Eva Merclová, Mgr. Darja
Kosmáková a náhradníky Martina Rozmarina, Mgr. Kateřinu Nivnickou a Mgr. Ondřeje Steinbauera.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 19/9 bylo schváleno.

19. Bosonožské náměstí – svěření kompetencí veřejné zakázky radě městské části

MČ Brno-Bosonohy  má  vysoutěženou  zakázku  "Bosonožské  náměstí  -  úprava  veřejného  prostranství  -  I.
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etapa". Veřejnou zakázku na tuto akci schválilo zastupitelstvo na svém 4. zasedání dne 09.03.2023. Některé
pravomoci byly svěřeny radě městské části. Realizací akce se však ukazuje, že by bylo mnohem pružnější a
operativnější, pokud by radě městské části byly svěřeny veškeré úkony týkající se této zakázky, především pak
uzavírání dodatků ke smlouvě apod.

Rada městské části doporučila ZMČ svěřit RMČ pravomoci zmíněné zakázky na své 25. schůzi konané dne
01.11.2023.

Diskuze:
Martin Černý Původně se plánovalo, že pomník zůstane tak, jak je, ale poté, co se to celé odkrylo,

tak se zjistilo, že se to celé rozpadá. Jsou věci, které se musí operativně na náměstí
dodělat a operativně je schvalovat, aby ta stavba mohla pokračovat , takže bychom
chtěli zastupitelstvo požádat, aby tyto kompetence svěřilo radě městské části, která ty
kompetence mívá, ale my to tak nastavené nemáme. Každá změna má svůj změnový
list,  fotodokumentaci,  zakreslení  v  projektu,  odsouhlasení  autorským  dozorem,
technickým  dozorem,  městskou  části  a  stavební  firmou.  Vzhledem  k  tomu,  že
zastupitelstva nebývají tak často, potřebujeme, aby kompetence v rámci této zakázky
byly svěřeny radě, která bude moci operativně schvalovat a rozhodovat.

Mgr. Petr Juráček Jak to bude finančně? Jestliže vy schválíte vícepráce za x tisíc ,  tak se pak bude
postupovat podle naší směrnice o veřejných zakázkách? Jak budete postupovat, když
se zjistí, že je potřeba na opravu pomníku 100.000,- Kč?

Ing. Eva Merclová Bude to schvalovat rada. Pokud na to nejsou peníze v rozpočtu, a bude to muset jít
přes rozpočtové opatření, tak to bude schvalovat zastupitelstvo.

Martin Černý Tohle nenastane, protože v rozpočtu se počítá s částkou 15.000.000,-Kč. V tuto chvíli
víme, co nás čeká. Všechny zemní práce máme za sebou. Neměly by nás čekat již
žádné velké vícepráce.

Ing. Pavel Kilian Dřív, když jsem byl členem rady, tak finanční pravomoci měl starosta, rada a pak
zastupitelstvo. Pak se rada zrušila. Zkoncentrovalo se to jen na starostu. Možná teď
platí  pořád  ta  směrnice,  kdy  radu  zastupoval  jen  starosta.  Je  dobré,  když  už  tu
radu máme a pravomoci jsou rozložené mezi víc lidí a nerozhoduje svévolně jeden
člověk, tak ty pravomoci vrátit, protože kontrola je.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městské části Brno-Bosonohy svěřuje radě městské části Brno-Bosonohy zcela pravomoc
k veškerým úkonům a právním jednáním souvisejícím s veřejnou zakázkou s názvem Bosonožské náměstí –
úprava veřejného prostranství – I. etapa, uveřejněné na profilu statutárního města Brna, městské části
Brno-Bosonohy, jakožto zadavatele pod č. VZ0161645.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 20/9 bylo schváleno.

20. Audit familyfriendlycommunity

Koncepce rodinné politiky 2020 – 2030 Jihomoravského kraje je rozšířena zejména o politiku seniorskou a
politiku stárnutí. Klade větší důraz na rozvoj dobrovolnictví a komunitní způsob života jako podpory aktivního
přístupu lidí a prevence řešení obtížných situací. Jihomoravský kraj považuje rodinu za významnou hodnotu pro
stabilitu a další rozvoj regionu.

Audit familyfiendlycommunity je nástroj na podporu rozvoje rodinné politiky v obcích. Jeho smyslem je netvořit
opatření od „zeleného“ stolu, ale zapojit neziskový sektor, politickou reprezentaci, zaměstnavatele, školy a
občany ve všech fázích života – rodiče, mládež, seniory.

Mgr.  Klára  Jirkovská představila  Audit  familyfriendlycommunity.  Je  to  projekt  přenesený z  Rakouska.  Je
dozorován a prováděn JMK, který za to odpovídá.  Pokud se do toho rozhodneme vstoupit, tak nám z JMK bude
přidělen bezplatně poradce  a ten nás provede certifikací. Pojí se to s tím, že pokud bychom chtěli v budoucnu
žádat o nějaké dotace z JMK, tak je za to bonifikace. Hlavně jde o to podpořit komunitní rozhodování v rámci
obce. Občané se zvou na workshopy a představitelé obce se jich ptají, co by si v obci přáli. S nápadem musí
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přijít občané. Můžou to být úplné drobnosti. 

Diskuze:
Martin Černý Nositelkou programu bude paní radní Jirkovská. Já tento projekt podporuji. Myslím si,

že to tady máme a můžeme to mít ještě lepší a je to signál, že jsme tady pro lidi. Budu
rád, když se do toho zapojíme.

Mgr. Klára Jirkovská Je to signál  od městské části,  že jsme aktivní,  že do věcí  aktivně vstupujeme, že
nečekáme, že nám někdo něco dá.

Ing. Alois Mitrenga Poradce určitě není zadarmo. To, co je nabízeno zvládneme i sami bez certifikátů.
Nejsem toho příznivcem. Ale pokud budeme mít lepší hodnocení při získávání nějakých
dotací, tak měním názor.

Ing. Alena Vališová Bude nás to něco stát?
Mgr. Klára Jirkovská Ne.
Ing. Alena Vališová Taky mě trochu děsí, že sestavíme 15ti člennou skupinu. Budou vybráni nějací lidé?

Budou nějak placeni, nebo je to na bází dobrovolnosti?
Mgr. Klára Jirkovská Je to na bázi dobrovolnosti.
Ing. Ivona Špačková Je nějaká zkušenost kolik to zabere času?
Mgr. Klára Jirkovská Je to kolem 20 hodin ročně. Pomáhá poradce kraje, primárně jde o to zorganizovat

setkání s lidmi a dostat z nich ty náměty.
Ing. Alena Vališová Když budou mít lidi nějaké konkrétní připomínky, co by tady chtěli změnit, tak, kdo to

bude dělat?
Mgr. Klára Jirkovská Je to samozřejmě směrem k městské části, ale to neznamená, že ty připomínky, která

tam padnou se musí splnit.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městské  části  Brno-Bosonohy  bere  na  vědomí  zapojení  MČ  do  auditu
familyfriendlycommunity.

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2

Usnesení č. 21/9 bylo schváleno.

21. Různé

Dotaz zastupitele Mgr. Petra Juráčka ohledně kruhového objezdu před Bosonohama. 

Předseda dopravní komise Ing. Leoš Jelínek sdělil, že nemá žádné nové informace, a že výkup pozemků je dle
jeho informací zastaven. 

Starosta  doplnil,  že  výkup pozemků neprobíhá.  V tuto  chvílí  probíhá spíše  řízení  na dočasný zábor  pro
staveništní komunikaci toho kruhového objezdu do lokality Slunečná. V současné době je úřady schválen sjezd
na staveništní komunikaci. Chybí souhlasné stanovisko dotčených majitelů pozemků. 

Zastupitel Ing. arch. Arnošt Čoupek sdělil, že je tam 13 majitelů a sporní, že jsou tři. 

Předseda dopravní komise Ing. Leoš Jelínek sdělil, že dva. 

Pan zastupitel Ing. Alois Mitrenga a Ing. Leoš Jelínek požádali pana starostu, zda by se z titulu své funkce mohl
zapojit do projednání těchto dvou zbylých souhlasů. Dle jejich názoru by to dané věci mohlo pomoci. 

Starosta sdělil, že to rád pro městskou část udělá, protože to považuje za zájem městské části. 

Místostarosta  informoval  o  výsadbě stromů,  která  proběhne v  pátek  a  sobotu,  v  úterý  14.11.  proběhne
lampionový  průvod,  připravuje  se  adventní  setkání  a  je  znám  termín  obecního  plesu,  který  proběhne
dne 20.1.2024.

Starosta informoval, že dne 20.11. proběhne na SŠSŘ seminář na téma "Jak na úsporné bydlení". 

Dotaz zastupitele p. Miroslava Melouna, zda byly velkokapacitní kontejnery na rostlinný odpad naplněny a zda
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by jejich umístění nemohlo rotovat. 

Mgr. Petr Juráček sdělil, že je to první pokus a Komise životního prostředí to bude analyzovat a vyhodnocovat.
Kontejnery byly zaplněny a občané neházeli, co neměli. 

Dotaz zastupitele Mgr. Petra Juráčka, kolik odvoz stál.

Místostarosta sdělil, že to bylo 7.200,- Kč za ten první víkend. 

Dotaz zastupitele Mgr. Petra Juráčka na to, jak dopadlo jednání s ŘSD, které mělo proběhnout.

Starosta informoval, že jednal tento týden spolu se starostou Říčan s hejtmanem JMK. Byl přítomen i vedoucí
odboru pro dopravu JMK a pan radní Crha pro dopravu.  Chtěli,  aby pan hejtman promluvil  s  ředitelem
jihomoravské policie,  což je v současné době pan Tržil  a  aby dopravní  značení  bylo tak,  aby fungovalo.
Pan  hejtman  přislíbil,  že  se  spojí  s  panem  Tržilem  a  požádá  ho,  aby  policie  teď  intenzivně
dva měsíce kontrolovala silnici 602 od úseku Devíti křížů až Brno. Shodli jsme se na tom, že je potřeba už
na D1 na všech exitech od Devíti křížů až do Bosonoh dát zákaz tranzitu, protože jak ten kamion jednou sjede,
tak už se nikde neotočí. Další schůzka bude v únoru. 

Dotaz zastupitele Ing. Aloise Mitrengy na to, zda bude ohňostroj.

Starosta informoval, že normální ohňostroj v Bosonochách už nebude. Existuje, ale tzv. tichý ohňostroj. Rád
by tradici setkávání na nový rok udržel. 

Ing. Alena Vališová by ráda dořešila, kdo ze zastupitelů potřebuje materiály k ZMČ v písemné podobě. Mohly
by se zasílat elektronicky. Nikdo ze zastupitelů nepožaduje materiály v písemné podobě. 

Starosta informoval o tom, že radnice pořídila nový systém pro pořizování zápisů ze ZMČ. Je tam možnost
i elektronického hlasování. Se systémem se postupně od nového roku seznámíme. 

Zasedání ukončeno v 20:35 hod. 

 

Ověřovatelé: Jiří Výplach   ............................................................
 

Miroslav Meloun   ............................................................
 
Starosta Martin Černý   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 13. 11. 2023


